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Ljudska tehnika si utira pot na podeželje
Frontovci v Izlakah so začeli šele 

(etos resneje s tekmovanjem na čast 
10. obletnici OF, so pa dosegli v tem 
fesu kar lepe uspehe. Ze za mesec fe
bruar so dobili priznanje okrajnega 
odbora OF Trbovlje, ki ga pa zaslužijo 
tudi v marcu. V organizacijskem po
gledu so imeli uspeh, saj so pridobili 
20 novih čalnov, v redu imajo vse ob
veze in tudi seje so redne. V mesecu 

-rmarcu so priredili 9 dobro uspelih 
predvolilnih sestankov ter izvršili občni

zbor KDZ in Kmetijske zadruge. Uspeh 
so dosegli tudi pri izobraževalnem in 
gospodinjskem tečaju. Pričeli so nada
lje s šoferskim tečajem pri novousta
novljenem avto-moto društvu Izlake. 
Tečaj obiskuje 45 članov tega društva. 
Prt prostovoljnih delih, t. j. pri elek
trifikaciji, delih na gasilskem domu, 
ureditvi rdečega kotička in ustanovitvi 
avto-moto društva so opravili nad 500 
prostovoljnih ur.

Na Dolu pri Hrastniku ne bodo zadnji
je na Dolah močno poživilo, saj jim 
je uspelo, da so vsi prostori, ki so na
menjeni v kulturne svrhe, prešli pod 
upravo KUD. V mesecu marcu se je 
KUD pripravljal z vsemi sekcijami na 
slovesno proslavo 27. aprila.

Mesec marec je razgibal Dolance. 
Pripravili so se na volitve in jih dobro 
opravili.

Seveda niso pozabili na tekmovanje 
(v čast 10. obletnice OF. Na ureditvi 
cest so napravili 248 prostovoljnih ur. 
Prav lepo so na Dolu praznovali 8. 
marec. Proslava je bila dobro organi
zirana in jo je obiskalo nad 300 ljudi. 
Pevski zbor KUD »Ciril Pust« je tek
moval za 10. obletnico OF v okra jnem 
In okrožnem merilu. Kulturno delo se

Novi odbor KZ, ki so ga izvolili na 
občnem zboru, kaže že prve uspehe svo
jega dela. Tudi fizkultumiki se s svo
jim naraščajem pridno pripravljajo na 
svojo prvo kademijo.

V Mlinšah
V Mlinšah so na novo vpisali v Fron

to 15 članov. Odkupe so izvršili v re
du razen volne. Ljudsko posojilo so 
vplačali vsi razen enega. Vaški izobra
ževalni tečaj je zaključilo 19 tečajnikov. 
Ob koncu tečaja so priredili razstavo 
svojega dela, ki si jo je ogledalo nad 
200 ljudi. Na prostovoljnih delih so 
opravili 1350 ur in sicer pri elektrifi
kaciji, na popravi cest, zadružnem do
mu in pri prostovoljnem delu. Vaško 
izobraževalno društvo je z uspehom 
priredilo eno igro.

Kako je v Brnici
V Brnici so pri volitvah v Ljudsko 

skupščino LRS volili prav dobro. Kljub 
dobremu političnemu delu pa so imeli 
vseeno pol odstotka abstinence. Olep
šali so vas in posuli z gramozom 150 m 
ceste, 100 m pa popravili. Organizirali 
so nadalje škropljenje sadnega drevja, 
vendar pa ta akcija zaradi slabega vre
mena ni uspela. Neredno pobiranje čla
narino. Prizadevajo si, da bi tudi v 
tem pogledu napravili red, a se jim ne 
posreči, ker so premalo odločni.

Priznanje zasluženim graditeljem socializma
Na slovesen način go bili odlikovani 

jr okraju Trbovlje najboljši delavci za 
Svoje zasluge v bitki za izgradnjo so
cializma. Odlikovanje je prejelo 28 
borcev za lepšo prihodnost našega de
lovnega ljudstva, ki so jim ga izročili 
odposlanci Prezidija Ljudske skupšči
ne LRS. Odlikovanci steklarne v Hrast

niku so prejeli odlikovanja že v nede
ljo ob predaji prehodne zastave, ki 
jim ga je izročil minister vlade LRS, 
tovariš Zavcar.

Na okrajnem ljudskem odboru v Tr
bovljah je bil odlikovan poverjenik 
za trgovino in preskrbo, tov- Kožuh 
Milan, s kolajno dela.

Na rudniku Trbovlje — Hrastnik,
'je bilo odlikovanih 13 zaslužnih tovarišev

predovala kiulturno-prosvetna sekcija 
SKUD »Aleš Kapla«, saj je godba v 
tekmovanju v Celju dosegla prvo me
sto. Pri prostovoljnih delih so člani 
tega kolektiva opravili v času tekmo
vanja 9B39 delovnih ur. Dobre uspehe 
zaznamujejo prav tako v nogometu, 
šahu, smučanju, ljudski tehniki, strel
ski družini in drugod.

V času šestmesečnega tekmovanja so 
razglasili 438 udarnikov, razpravljali 
pa tudi o racionalizaciji dela, kar je 
pripomoglo k večji produkciji in iz
boljšanju izdelkov,

Vkljub objektivnim tež- 
kočam, uspehi v Kemični 

tovarni v Hrastniku
Kolektiv kemične tovarne v Hrastni

ku zaznamuje tudi v zadnjem mesecu 
tekmovanja, v marcu, lepe uspehe, 
akoravno ni dosegel v vseh artiklih 
svojega proizvodnega plana. Proizvod
no nalogo so opravili po vrednosti s 
107%, količinsko s 83V*, po asortimen
tu pa z 71V«. Vzrok temu je pomanjka
nje materiala, ki se mora uvažati. Pro
izvodni plan pa so dosegli pri kromo- 
vem galunu s 106%. pri čistilnih in 
razkuževalnih sredstvih s 115'/«. Na sul
fatu kristalnem s 115%, trinatrijevem s 
109*/«, zeleni galici s 112% in žvepleni 
kislini s 131%. Poleg načrtnih produk
tov pa so izdelali še izvenplanske ar
tikle. kot n. pr. klajno apno, prašna 
olje, kalijev sulfat in pralno milo.

Delovna disciplina je prav dobra, 
zato dosega kolektiv uspehe tudi pri 
delu izven tovarne. Imeli so seminar
je za nameščence, kulturna sekcija 
sindikata pa se pridno pripravlja na 
akademijo, ki jo bo priredila 27. aprl. 
la. Kvintet je nastopil prvič 8. marca 
in to z uspehom. V marcu so organizi
rali predstave z ozkimi filmi za otro
ke, obiskali pa so jih tudi odrasli. Na 
ureditvi dvorane so opravili člani sin
dikata 100 prostovoljnih ur. Mladinci 
tovarne se redno udeležujejo predvo- 
jaške vzgoje, člani PLZ pa so pokazali 
svoje sposobnosti pri veliki vaji, ki 
jo je imel PLZ za celotni Hrastnik.

Čuvajmo naše gozdove pred 
požari i

Dne 7. aprila se je nad vasjo Uničnd 
(KLO Marno pri Hrastniku) nenadoma 
pojavil gozdni požar. Kmetje iz vasi 
Unično so s svojo prisebnostjo in po- 
žrt’ cvalnim delom pri omejitvi požara 
preprečili razširjenje ognja na večje 
področje, tako da je zgorelo samo okrog 
1 hektar gozda. Vzrok požara še ni 
dognan.

Pomaga mo zgraditi Slovenski 
kulturni dom v Trstu

Med odlikovanci rudnika Trbovlje- 
Hrastnik, ki so se zbrali v ponedeljek, 
9. aprila v rudniški restavraciji, je bil 
27-kratni udarnik Kmet Martin, nada
lje večkratni udarnik Dornik Anton 
in udarnik Pust Peter, ki so bili odli
kovani z redom dela H. stopnje.

Rod dela III. stopnje so prejeli ru
darji Kranjc Franc, Sikovec Rudolf. 
Ribič Ivan in Inž. Pinterič Ivo, z me
daljo dela pa so bili odlikovani Cin- 
žar Jože, Učakar Vinko, Kvas Martin, 
Levec Jože, Sipek Franc in Kralj Mar
tin. Odlikovanje jim je izročil osebno

Steklarji v Hrastniku so že petič 
prejeli prehodno zastavo

Za delovni kolektiv steklarne v 
Hrastniku je bil v nedeljo velik dan.
V petič so prevzeli za svoje uspehe
V bitki za lian prehodno zastavo, ki 
So jim je izročilo resorno ministrstvo 
in GO ZSJ.

K slovesnosti se je zbralo v nede
ljo popoldne veliko število steklarjev, 
predstavnik GO ZSJ, član GO ZSS, 
minister vlade LRS, tov. Zavcar in 
tajnik OLO Trbovlje, tov. Som Ivan. 
TV) predaji zastave so dobili zaslužni 
čhmi kolektiva odlikovanja in sicer 
tov. Pivec Jože red dela III. stopnje, 
štirje tovariši pa kolajne dela.

Oto tej slavnostni priliki se je delov
ni kolektiv steklarne obvezal, da bo 
petletni plan izvršil do 25. oktobra t. 
L, t. j. 67 dni pred rokam. S tem ho
čejo dokazati, da priborjena zastava.

podpredsednik Ljudske skupščine LRS, 
tov. Bevk France. Pri slovesnosti je 
sodelovala rudarska godba iz Trbovelj.

Na rudniku Zagorje je bilo odliko
vanih 7 delavcev in sicer so prejeli 
red dela Železnik Viktor, Ocepek Vik
tor in Roglič Franc, kolajno dela pa 
Povšnar Viktor, Ponikvar Jože, Hace 
Franc in Železnik Ivan. — V trbovelj
ski cementarni so prejeli odlikovanje 
Voje Ivan, Zibret Drago in Miklavčič 
Drago.

Vsem odlikovancem naše prisrčne 
čestitke!

ki so jo dobili že petič, ni plod slu
čajnih uspehov, marveč zasluga vztraj
ne in žilave bitke za plan, kakor je 
pokazal kolektiv to tudi v tekmovaniu 
na čast 10. obletnice OF, kjer je po
kazal znatne uspehe. V vseh 6 mese
cih tekmovanja so presegli planske na. 
loge, v oktobru s 102,7%, novembru s 
105'/«, decembru 112,3%, januarju s 
114%, februarju 104,4V« ln v marcu s 
105'/«.

Poleg tega pa so steklarji v Hrast
niku dosegli uspehe tudi pri zboljša
nju kvalitete izdelkov za 4V«, k čemer 
je znatno pripomogla nova hladilna 
peč, ki so jo napravili v rekordno 
kratkem čaau. Izboljšali so kakovost 
slekla s hlajenjem, za 3% pa znižali 
lom stekla.

Lep uspeh so dosegli ti delavci na
dalje na kulturno prosvetnem področ- 

Jju. Seminar za člane delavskega sveta 
| je bil prav dobro obiskan, lepo je na-

Tržaški Slovenci se bijejo za svoje 
pravice, zvesti velikim pridobitvam 
narodnoosvobodilne borbe, v kateri se 
je ponovno utrdila velika zavest med
sebojnega bratstva in sodelovanja. Tr
žaški Slovenci so neločljivi del našega 
naroda in s tem v zvezd je naša na
loga da jim v veliki bitki za ohrani
tev ‘kulturnih pravic in prizadevanj 
pomagamo. Spomnimo se, ko so leta 
1921 fašisti zažgali Narodni dom v Tr
stu,, kulturno središče tržaških Sloven
cev, spomnimo se na borbo primor
skih Slovencev in Hrvatov za narodni 
obstoj po prvi svetovni vojni, spomni
mo se na fašistično uničevanje sloven
skih in hrvatskih kulturnih ustanov, 
med katerimi je bil tudi nekdanji Na
rodni dom v Trstu. Zmaga nad faši
zmom je prinesla tudi obnavljanje slo
venskega kulturnega življenja na trža
škem ozemlju. Pristojni krogi, ki jim 
je bila zaupana uprava Tržaškega 
ozemlja, niso pokazali razumevanja za 
najosnovnejše pravice tržaških Sloven
cev. Na drugi strani pa so ponovno 
nastopali italijanski šovinistični krogi 
proti obnovitvi slovenskega kulturne
ga življenja v Trstu. Slovenska kultur
na društva so večinoma brez svojih 
prostorov. Tako mora Slovensko na
rodno gledališče v Trstu, ki je edino 
naše stalno gledališče v Trstu, kljub 
številnim dvoranam v Trstu nastopati 
v predmestju Trsta ali pa na deželi.

V takem položaju so tržaški Sloven
ci, ker ne morejo računati na druge, 
sklenili, da si z lastnimi močmi in s 
pomočjo svojih bratov v svobodni do
movini in s pomočjo izseljencev zgra. 
dijo svoj slovenski kulturni tkan.

Ta dom v Trstu bo izraz medseboj
ne solidarnosti. Z našimi prispevki bo
mo pokazali, kaj zmore medsebojna po
moč in volja, na drugi strani pa bo ta 
dom dokaz živega zanimanja nas vseh 
za usodo slovenskega življa v Trstu-

Kakor v Ljubljani, tako se je tudi 
v našem okraju ustanovil odbor v po
moč zgraditve Slovenskega kulturnega 
doma v Trstu.

Pokažimo ob tej priliki, da go bili 
trboveljski revirji v takih in podobnih 
primerih vedno med prvimi in bomo 
tudi sedaj. S tem bomo dokazali tr
žaškim Slovencem, da jih nismo in jih 
ne bomo nikoli zapustili. ,

Rudarji
za kulturni dom v Trstu

Upravni odbor rudnika Trbovlje —j 
Hrastnik je na svoji seji dne 7. aprila 
t. 1. sklenil, da prispeva iz fonda za 
prosto razpolaganje 100.000 dinarjev za 
zgraditev Slovenskega kulturnega do. 
ma v Trstu. Hkrati pa je pozval vse 
rudarje rudnika Trbovlje — Hrastnik, 
da se v čim večjem številu odzovejo 
tej lepi kulturni akciji in z njo poma
gajo tržaškim Slovencem,

Petletni plan hudo izvršiti do 26, oktobra
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Načrt tovariš i
Sokina odobren

V obratu Kotredež rudnika Zagor
je se nahuja glavna izvozna proga v 
Jrrovnini ter je pod hudim hribinskim 
pritiskom. Vzdrževanje tega rova ter
ja dnevno okrog 41) delavcev.

Uprava rudnika se je zaradi lega od. 
ločila, da preloži ta rov v tulnino. 
kjer ni takega pritiska. Višji indu
strijski tehnik in set jamomemiee, 
tov. Sokin Boris je dobil nalog, da 
Izdela primerim načrt ugotovil pa 
je, da bo ta projekt zelo drag, ker 
bo preložena proga služila samo za 
nekaj let. Da bi se izognili še večjim 
stroškom in motnjam v obratovanju 
so pričeli z izvršitvijo tega načrta. 
Hkrati je bil potrjen tudi projekt za 
odpiranje 60 m nižje ležečega obzorja.

Zasedanje upravnega odbora rudnika Trbovlje-Hrastnik

mmmmmm \li§%d
Tovariš Sokin se pa s tem načrtom 

nikakor ni mogel sprijazniti. Stalno 
je razmišljal, kako bi ga spremenil, 
da bi bil cenejši. »Po cele noči nisem 
spal,« pravi tov. Sokin, »vstajal sem, 
računal In risal. Rad bi prihranil na
šemu gospodarstvu material in delov. 
Bo silo, ki nam je za izgradnjo socia- 
lazima tako zelo potrebna «

Neke noči pa mu je postalo vse Jas 
no. Pričel je delati iz lastne pobude 
nov načrt. Predložil ga je upravi rud. 
niha. Posebna tehnična komisija je 
projekt tov. Sokina proučila in ugo
tovila, da je dober ter ga potrdila 
.Uprava rudnika je predložila nov na
črt Generalni direkciji za rudarstvo 
LRS v odločitev.

To je prvi racionnlizatorski predlog 
ki obravnava znižanje investicijskih 
stroškov. Po predlogu tov. Sokina ne 
bodo odprli premogovnega sloja ' 60. 
marveč 120 m niže. Tako bo odpadla 
draga izdelava prvotno planiranega ho. 
rizomta 60 m pod sedan jim obzorjem, 
glavni jašek pa bodo pričeli poglab
ljati šele čez par let.

Ko bo ta načrt izvršen, bo produk
cija premoga zagotovljena za daljšo 
dobo brez dragih investicij, pri čemer 
toodo prihranili po približnih računih 
okrog 40 milijonov dinarjev. Tehnične 
posebnosti tega načrta bodo objavlje. 
ne v naših strokovnih listih.

Pri premogovniku v Hrastnik«
. bo treba urediti kopalnico

Kopalnica pri premogovniku v Hrast ' 
hiku ni v redu. Delavci se pritožujejo, 
da je pretesna, da ni higienična in da 
nekateri kradejo obliko. Rudarji p r; i. 
Vijo. da bi radi dali po en šiht, če bi 
se kopalnica končno uredila oziroma 
razširila,

I Vaiski odbor 0F Dobrava
Ta odbor je sklenil, da bo do 27. upri. 

ta t. h popravil 3 km vaške poti Ra
deče Dobrava—Rudna vas. Potreben 
les jim je dala na razpolago gozdna 
uprava. 7~ ta dela se je priglasilo 23 
frontovccv, za prevoz pa 4 vozniki, ki 
bodo spravili material na svoje mesto.

Minulo soboto je zasedal upravni od. 
bor rudnika Trbovlje — Hrastnik. 
Predsednik upravnega odbora, tov. Er
javec Franc, je otvoril sestanek odbo
ra ter i>o pozdravu prebral dnevni red. 
Predmet zasedanja je bilo poročilo 
upravnega odbora Generalne direkcije 
za rudarstvo LRS, tov. Zupančiča Iva
na, nato pa tekoča vprašanja rudnika. 
Predsednik upravnega odbora višjega 
gospod irskega združenja, tov. Zupan
čič Ivan, je poroča!, da je bila pred 
kratkim seja upravnega odbora gene. 
ralne direkcije za rudarstvo, na kateri 
so se obravnavala vprašanja vseh na
ših rudnikov. Glede kritičnega mate
riala qe tov. predsednik Zupančič ome. 
nil da je med drugim na vidiku do
bava zahvalnih cevi, nadalje si bo ge
neralna direkcija prizadevala, da pre- 
-krbi rudniku potrebno pločevino za 
itresalne drče. Našim rudnikom pri-, 
manjkuje jamskega lesa. Generalna di
rekcija se bo na pristojnih mestih tru
dila, da preskrbi rudnikom zalogo jam. 
<kc-ga lesa vsaj za en mesec.

Ugotovilo se je tudi, da prejemajo 
naši rudniki'od svojih različnih doba
viteljev v številnih primerih material 
in drugo blago slabe kvaltete, do
stikrat pa tudi neuporaben material. 
Upravni odbor rudnika je sklenil, da 
se mora vsaka pošiljka v rudniškem 
skladišču komisijsko pregledati in ne
uporaben material pošiljatelju vrniti. 
Tako bo rudnik vrnil dobaviteljici ne
uporabni gumijasti transportni trak.

Tov. predsednik Zupančič je v svo
jem poročilu opozoril, da je naloga 
rudnikov, da pričnejo s prevedbo de- 
iavcev v višje strokovne nazive (višje 
specialiste, mojstre itd.). Prav tako je 
tov. predsednik Zupančič poročal, da 
je posebna komisija pregledala rudnik 
Zagorje v pogledu možnosti izvrševa
nj; planskih nalog in števila delovnih 
moči za izpolnitev teh nalog. Komisija 
je ugotovila, da bo rudnik po izvršit
vi reorganizacije nekaterih del in še

drugih ukrepov lahko sprostil 99 de
lovnih moči, rudniku pa bo vzlic temu 
mogoče dosegati planske naloge. Tudi 
v zagorskim apnenicah bo mogoče pri
dobiti 17 delovnih moči v druge svrhe.

Komisijski pregled rudnika Zagorje 
je imel pozitiven uspeh. Zaradi tega bo 
posebna komisija pregledala tudi rud
nik Senovo in najbrže tudi rudnik Tr
bovlje — Hrastnik,

Po poročlu tov. predsednika Zupan
čiča je komisija na rudniku Zagorje 
ugotovila, da se delovni čas ne izkori
šča v zadostni meri. Povprečno je na 
rudniku na delavca izkoriščenih le pič
lih sedem ur namesto osem. Podoben 
položaj je tudi na drugih rudnikih, 
med njimi v Trbovljah in Hrastnik!!. 
O tej zadevi se je govorilo pred nekaj 
dnevi na posebnem sestanku nadzor
nega osebja, ki ga je sklicala uprava 
rudnika Trbovlje — Hrastnik. Ker se 
tudi v Trbovljah in Hrastniku opaža 
predčasno zapuščanje delovišč, je v 
načrtu, da vsak paznik pred koncem 
šihte prebere pred izhodom iz janie 
imena svojih delavcev. V zvezi s tem 
so dobila obratovodstva rudnika Tr
bovlje — Hrastnik te dni nalog, da po
novno uvedejo nočno inšpekcijo jame 
in dnevnega kopa. To siužbo bodo vr
atih izmenoma obratovodje, inženirji, 
asistenti in glavni, poslovodje. O vsaki 
inšpekciji in opaženih nerednosti se 
predlože poročila rudniški upravi. Po
ostritev kontrole rudniških obratov in 
delovišč je v tem pogledu nujna, kajti 
z boljšim izkoriščanjem delovnega časa 
bo rudniku znatno olajšano izpolnje
vanje vsakodnevnih planskih nalog. 
Uprava rudnika si bo morala prizade
vati, da se delovni čas izkoristi kar 
največ mogoče že zaradi tega, ker ni 
izgledov, da bi rudnik dobil nove de
lovne moči od zunaj, na drugi strani 
pa se bo ob boljšem izkoriščanju de
lovnega časa dvignila rudniška storitev, 
s tem v zvezi pa seveda pocenili pro
izvodni stroški.

Prav tako je tov. predsednik 7,upun
čic poročaj, da je na zagorskem rud
niku in tudi v Trbovljah in Hrastniku 
nujno potrebno da se pred zasipom 
jamskih praznin reši čim več uporab
nega lesa. Tudi tukaj so možni znatni 
prihranki v prid proizvodnim stroškom.

Vse premajhna je po poročilu tov. 
predsednika Zupančiča na naših rud. 
nikih kontrola bolnikov, ki Jo bo tre. 
ba poostriti. Ugotovljeni so primeri, da 
je rudniški zdravnik potrdil po bolez
ni kakega delavca za zdravega in spo
sobnega za delo, delavec pa vendar ni 
prišel takoj v službo, kar je seveda ne. 
dopustno.

Upravni odbor je obravnaval tudi 
gradnjo stanovanjskih hiš. Med drugim 
je bil storjen sklep, da se v Hrastniku 
najprej dovrši hiša za samske delavec 
nato pa nadaljuje 6 družinska stano- 
novanjska hiša.

KeT so stroški rudniškega avtopar. 
ka za vsakodnevni prevoz rudarjev iz 
kmečke okolice razmeroma veliki in 
obremenjujejo proizvodne stroške, je 
upravni odbor sklenil, da krijejo del 
teh visokih stroškov v poštev prihaja
joči rudarji s primernimi mesečnimi 
pavšali.

Upravni odbor je nadalje sklenil, da 
rudnik Trbovlje — Hrastnik prispeva 
iz fonda za prosto razpolaganje 100 ti
soč din za gradnjo Kulturnega doma 
v Trstu, 50 tisoč din pa se da na raz
polago Slovenski Koroški.

Zahvala upravnemu odbora 
rudnika Trbovlje-Hrastuik

Upokojenci, zbrani na občnem zboru 
društva upokojencev v Trbovljah dne 
31. marca 1951, se naslovu prisrčno 
zahvaljujemo za prijetno iznemadenje, 
t. j. brezplačno pogostitev ob priliki 
občnega zbora.

Društvo upokojencev Trbovlje

IZ ŽIVLJENJA FRONTNIH ORGANIZACIJ
V Hrastniku so se razgibali

Z naglico se bližamo velikemu praz
niku 27. aprilu, 10. obletnici ustanovit
ve OF. Da proslavimo ta dan čim slo- 
vesneje, so se frontni odbori v 6 me
sečnim tekmovanju obvezali, da bodo 
zvršili v počastitev te desetletnice 
številna dela. Ne bdmo naštevali vseh 
obvez in obljub, vendar pa bi radi 
poudarili, da so nekateri frontni odbo
ri res zagrabili za delo, tako da bodo 
še presegli svoje obveze.

Med vsemi odibori v Hrastniku je bil 
najboljši frontni odbor »Kolonije« — 
Zakaj? — Ob volitvah v Ljudsko skup
ščin LRS je bil ta teren najbolj raz
giban, ker je znal odgovorni aktivist 
vs- dela organizacijsko in politično 
najbolje izvesti. V OF so vključeni vsi 
volivci (razen štirih), kartoteko imajo 
v redu, prostovoljno delo napreduje. 
Ce pogledamo uspehe samo dveh dni. 
vidimo, da so na 300m dolg odsek ceste

navozili 108 kubikov gramoza, kup pri 
kupu, ker hočejo cesto temeljito po
praviti. — Ker stanuje na tem terenu 
predsednik sveta za olepšanje naselja 
in je organizacijsko sposoben, ne bodo 
popravili samo cesto, temveč očistili 
tudi naselje, potok itd. Ta aktivist, 
hkrati pa predsednik sveta za olepša
nje naselja je tovarišica Rojnik An
gela. Za navoz gramoza gre zahvala 
šoferju, tov. Rancingerju, in nakladal- 
ču tov. Stemiši.

Razgibanost se opaža tudi na terenu 
Studenec in Loka. Ta živahnost bi bila 
gotovo še večja, če je ne bi motilo 
slabo vreme. Priznati moramo, da je 
bilo veliko storjenega in je marsikdo 
upravičen, da se ga pohvali, le žal, da 
ne registriramo vseh del in uspehov, 
še manj pa jih priobčujemo v novinah. 
kot da je v tej dolini premalo pisme
nih. v. F.

Elektrifikacija vasi 
in tekmovanje OF

Elektrilikacijski odbor v KLO Turje 
nad Hrastnikom se je v tekmovanju na 
čast 10. obletnice OF obvezal, da bo 
do 27. aprila t. 1. opravil vsa težaška 
dela za elektrifikacijo šest vasi tega 
gorskega naselja.

Tozadevne priprave so se pričele že 
v začetku letošnjega leta. Elektrifika- 
cijski odbor je prvotne težave kmalu 
prennigal, prebivalci teh krajev pa so 
s prostovoljnim delom pripomogli k 
uspehu. Opravili so nad 6000 prosto
voljnih ur, zgradili transformatorsko 
postajo, napeljali 1300 metrov žice za 
visoko napetost ter postavili drogove 
za nizkonapetostni električni vod. Pre
skrbeli so izolatorje in instalacijski ma
terial. Manjka jim še okrog 5000 kg 
žice za elektrovod njzke napetosti.

Doslej so se pri vseh teh delih naj
bolj izkazali tovariši Mejač Jakob, Ska.

lič Ciril, Zupančič Blaž, Povše Franc, 
Kandolf Miha in Sentjurc Franc. Pri 
gradnji transformatorske hišice se je 
odlikovan pionir Zupančič Jože, učenec 
osnovne šole, ki je v maji samokolnici 
dovažal zidarjem vso potrebno opeko 
in s svojim delom nadomešča! odras
lega delavca. Med redkimi, ki nimajo 
razumevanja za elektrifikacijo, je kmet 
Rupnik Franc Iz Jasenove ravni. Ni iz
kopal jam za drogove, čeprav bi to 
delo moral izvršiti po obvezi, ki jo jc 
sprejela večina. Za zgled takim trdo- 
vratnežem navajamo 60-Ietnega Flori
jana Juvana iz Crete, ki je požrtvo. 
vatno pomagal povsod,' kjer koli je bilo 
treba, čeravno nima na svoji majhni 
kmetiji nobene druge delovne moči. — 
Ta mesec nameravajo prirediti vrtno 
veselico, katere čisti dobiček jc na
menjen za nakup žice in manjkajočega 
instalacijskega materiala.

Prebivalci KLO Turje so trdnb pre

pričani, da bodo pristojni činitelji sto
rili vse, da dobijo v Turju še manjka
joči material in do bo podjetje DES v 
doglednem času izvršilo vsa potrebna 
instalacijska dela. Tako bo tudi v tem 
gorskem kraju zasvetila električna luč 
kot znanilka socialističnega napredka.

Frontni odbor OF Marno 
Mkipesno tekmuje

V šestmesečnem tekmovanju OF je 
krajevni odbor OF Mamo v trbovelj. 
skem okraju imel lepe uspehe. V za
četku tekmovanja so priredili veselico 
s srečolovom. Pri tem so imeli nad 30 
tisoč dinarjev čistega dobička. Od tega 
so prispevali okrog 12.000 din za po
pravilo mostu v Breznem, nad 10.000 
dinarjev pa so dali za popravilo ceste. 
Za knjižnico so kupili 50 novih knjig. 
Pri gradnji vodovoda in pri elektrifi
kaciji so člani Fronte prispevali nad 
1000 prostovoljnih ur. Pri volitvah v 
Ljudsko skupščino so v tekmovanju g 
krajevnim odborom OF Dol pri Hrast
niku bili boljši. Za partijski dom v 
Trbovljah je KOOF Marno dal ned 60 
tisoč dinarjev. Za Novoletno jelko na 
Dolu so podarili iz blagajno OF 5000 
dinarjev. Odborniki OF sodelujejo v 
KLO Marno pri vseh gospodarskih na
logah, pri odkupih in pri obvezni od
daji. Seje imajo dvakrat mesečno. Do
slej so v frontno organizacijo vključili 
52 novih članov. Da je pri teh uspehih 
tudi politično delo bilo dobro in uspeš, 
no, ni treba posebej poudariti.

Zanimivo predavanje 
v Trbovljah

Planinsko društvo Trbovlje je v ok- 
riru tekmovanja za 10. obletnico OF 
priredilo preteklo sredo predavanje o 
planinstvu. Predaval je znam avstrij
ski planinec Gsellmanm in poročal o 
vzponih v avstrijskih gorah. Naslov 
predavanja le bil »Leto dni v gorah« 
in so ga spremljale lepe skioptične sli. 
ke. Dvorana Delavskega doma je bila 
i.-olna članov planinskega društva in 
drugih prijateljev planin
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Na 24. sestanku se namestniki zuna

njih ministrov štirih velesil niso mogli 
zediniti glede dveh vprašanj: ali naj 
se po želji sovjetskega delegata raz
prav o oboroževanju omeji le na štiri 
velesile ali pa naj se po predllogu za
hodnih velesil razpravlja o oborožitvi 
tudi drugih evropskih držav. Gromiko 
4e vztrajal na tem. da se najprej raz
pravlja o zmanjšanju oborožitve štirih 
<wele$il, potem pa šele obravnaiva vpra
šanje oborožitve ostalih držav.

Na korejskem bojišu so čete OZN 
prekoračile 38. vzporednik in pri tem 
zadele na močan odpor sovražnika. Le. 
talsko deiovanje severnokorejskih čet 
»e je okrepilo in je v bližini mandžur- 
ske meje prisilo do velike letalske bit
ke. v kateri je sodelovalo 12 ameri
ških letal na pogon s stisnjenim zra
kom in 30 severnokorejskih letal tipa 
»Mig«. V tej bitki je bilo poškodova
nih oziroma uničenih 5 severnokorej
skih letal. Ameriške letalske sile so od 
26. junija do 4. aprila uničile oziroma 
poškodovale 275 sovražni w letal. V In
diji je spričo naporov indijske vlade 
za mirno poravnavo korejskega spora 
zaskrbljenost, da se oboroženi spopad 
ne razširi tudi na mandžursko področ
je, kajti Mac Arthur je baje dobil po
oblastilo za bombardiranje kitajskih 
oporišč v Mandžuriji.

760.080 vojakov znašajo dosedaj iz
gube kitajskih »prostovoljskih« in se

vernokorejskih vojaških sil, zavezniške 
čete pa so medtem izgubile 227.941 mož, 
od teh 25374 padlih. 127-394 ranjenih 
in 75.173 pogrošen ih vojakov. Žrtve 
korejskega spopada so torej na obeh 
straneh zelo velike.

Obsedno stanje je nedavno razgla
sila albanska vlada, ker se boji zarot
niškega gibanja. Nezadovoljstvo proti 
vladi Enver Hodže je vedno večje, kar 
tudi ni čudno, saj je Albanija popol
noma osamljena in navezana le na »po
moč« in številne »strokovnjake« SZ-

Priložnostne znamke bodo izšle pri 
nas ob desetletnici vsenarodne vstaje. 
Znamke bodo izšle v raznih serijah.

20 ton igrač bo poslala te dni Ame
riška legija jugoslovanskim otrokom. 
Ameriški otroci so v zadnjem času po
slali otrokom v Evropi nad 5 milijo
nov igrač.

Nove predpise o prodaji usnja za 
podplate je izdal zvezni svet za bla
govni promet. Potrošniki. zagotovljene 
preskrhe bodo lahko kupovali podpla
te v državnih trgovinah na posebne 
dodatne kupone industrijskih nakaz
nic in imeli pri tem pravico na 80% 
popusta.

Trygve Lie bo na svojem službenem 
potovanju po Evropti obiskal Pariz, 
nato pa bo odpotoval v Jugoslavijo, 
kjer bo ostal od 12. do 15. aprila. Iz 
naše države bo odšel v Grčijo in drža
ve bjižnjega vzhoda.

Kam bomo poslali naše otroke 
v počitnicah?

Ni več daleč čas, ko bodo naši otroci 
zapustili za letošnje leto šolske klopi 
ip zaživeli veselo in brezskrbno živ
ljenje. Potrebno je, da ljudska oblast 
poskrbi za čim boljše počitniško živ
ljenje otrok. Trdno je prepričana, da 
njen trud ne bo zaman, ker bodo naši 
mali pionirji, ko nekoč dorastejo, po
kazali svojo hvaležnost s tem, da bodo 
pridni graditelji naše velike ljudske 
«tružlne — socialistične Jugoslavije.

Najvažnejša oblika počitniškega živ
ljenja so počitniške kolonije, ki jih or
ganiziramo leto« že petič po osvobo
ditvi. V kolonije zajemamo predvsem 
bolehne in socialno ogrožene otroke ter 
otroko-sirote, ki so med vojno izgubilo 
starše.

Število otrok, ki jih bomo sprejeli 
v letošnje kolonije, se bo precej zmanj
šalo in sicer zaradi nekaterih tehnič
nih ovir, ki so nastale delno zaradi 
neprimernih zgradb, delno pa tudi za
radi težav s prehrano, ki nam jih je 
prizadela lannka suša. Zato bomo mo
rali biti letos pri izbiri otrok vsi po
sebno pazljivi, da bomo v kolonije po
slali resnično potrebne otroke. Vse 
množične organizacije naj budno zaslc- 
chijejo izbiro otrok, ki bo v teh dneh 
in bo v glavnem končana do 20. t. m., 
ter sproti opozarjajo na slučajne ne
pravilnosti. Navada je, da napake gra
jano šele po končanem letovanju, ko 
je že prepozno.

Poleg okrajnih letovanj na Gorenj- 
Sfccm, v Savinjski dolini in ob morju, 
bomo priredili še tedenska letovanja 
v naših planinskih postojankah, na Ka
lu, Mrzlici in Sv, Gori, kjer bodo pri- 
&H v poštev samo zdravi otroci. Za. 
mislimo si naše otroke v planinah, ka
ko brezskrbno bodo skakali, se podili 
in lovili po planinah in gozdovih, kjer 
ne bodo niikogaor motili! Naužili se bo
do čistega in zdravega zraka, ki ga 
•ned šolskim letom, zlasti v industrij
skih središčih nimajo,

Organizacija in dokončna izvedba le
tovanj bo terjala mnogo truda in po
žrtvovalnosti. Toda s pomočjo in voljo 
vseh, ki ljubimo otroke, nam to veliko 
in lepo delo ne bo pretežko. Življenje 
v kolonijah ni brez vsakršnega cilja. 
Prvi in glavni cilj je vsekakor nuditi 
otrokom čim več zdrave zabave in 
okrepčila, hkrati pa je to življenje 
vzgajanje v kolektivu, kjer spoznavajo 
otroci moč skupnosti, ljubezen do do

movine, se navajajo na različne kuL- 
iurne in higienske navade, spoznava
nje prirode, zemljepisne in zgodovinske 
pomembnosti kraja in okolice in še o 
marsičem se otroci pouče. Kar vpra. 
šajmo jih, pa nam bodo sami z navdu
šenjem pripovedovali, česa vsega so se 
naučili in kaj so vse videli! Za vse 
to delo v kolonijah pa so potrebni ljud
je. Prav gotovo so za to delo v prvi 
vrsti poklicani učitelji — pedagogi, 
kajti kdo bo znal bolje vzgajati in rav
nati z otrokom kot učitelj. Vsako leto 
se za delo v kolonijah priglasijo med 
prvimi le eni in isti. Teh prostovolj
cev pa je premalo, zato mora okrajna 
komisija sama določiti še manjkajoče 
število pedagoških delavcev, nakar pa 
slede odpovedi in mnogo različnih iz
govorov, — organizatorji pa naj si be
lijo glave, komu naj bi otroke izročili. 
Mnogo je učiteljev, še mladih, brez 
družine, pa tudi starejših z urejeni
mi družinskimi razmerami, ki še niso 
bili v koloniji, temveč si upajo na ra
čun ostalih požrtvovalnih privoščiti 
vsako leto dva meseca dopusta, medtem 
ko ga nekateri nimajo niti mesec dni. 
Ne zamerimo tega učiteljem, ki so bo
lehni, tudi ne onim, ki že med letom 
delajo in s svojo požrtvovalnostjo na- 
domestujejo vse tiste, ki izven šolskih 
sten n« delajo nikjer.

Tovariši prosvetni delavci. V smislu 
besed tov. Djilasa na III. plenumu CK 
KPJ vas ponovno kličemo, da se odzo
vete delu, kjer boste lahko največ ko
ristili, to lepo nalogo častno izvršili in 
tako doprinesli lep delež h graditvi 
naše domovine.

VABILO
na šesto redno skupščino Potrošniške 
zadruge z o. j. Trbovlje, ki bo 16. apri
la 1951 ob 17. uri v prostorih rudniške 
restavracije v Trbovljah.

Ce skupščina ne bi bila ob določeni 
uri sklepčna, bo druga skupščina čez 
»no uro z istim dnevnim redom in na 
istem kraju in bo sklepala ne glede 
na število navzočih delegatov.

Delegati se izkažejo na skupščini z 
vabilom zadruge pred pričetkom skup
ščine. Pozivamo delegate, da se skup
ščine polnoštevilno udeleže.

Na skupščino vabimo tudi vse člane 
zadruge.

Upravni odbor.

IIH pri Zapodil se razvila tasima ittija
Pred enim letam so začeli v Izlakah 

graditi tovarno za samotno opeko in 
keramične ploščice. Tovarna bi imela 
8 oddelkov. Samotama je že dograje
na V kratkem bodo prve polfabrikate 
Samotne opeke vložili v sušilnico in 
nato v keramično peč. Izgradnja osta
lih oddelkov se nadaljuje ter bodo še 
letos pričeli izdelovati keramične plo
ščice, ki so iskan izvozni material. Za
nimiva je pot, ki je vodila do gradnje 
te tovarne. Vredna je, da jo opišemo

Med prvo svetovno vojno leta 1910 
je v Izlakah obratoval antimon rudnik 
Iz rude so pridobivali okside k pig
mentom za barve, ki so bile zelo od
porne proti učinkom rje. Iz oksidov so 
pridobivali tudi kovino antimon. Za 
topljenje so potrebovali lonce, ki so 
vzdržali visoko temperaturo. Zaradi 
vojne takih loncev niso mogli dobivati 
od drugod in so bili navezani na do
mače vire. Tov. Weinberger Mirko, ki 
je bil takrat zaposlen na tem rudniku 
je z nekim blgijskim kemikom naše! 
po naklučju v bližini Izlak glino, ki je 
bila proti vročini zelo odporna, iz ka
tere so izdelovali topilne lonce. Dvaj
set let pozneje je tov. Weinbergcr upo
rabil isto glino za obložitev peči za

žganje apna. Opeka iz te gline sc Je 
nadvse dobro obnesla in z malimi iz
jemami drži še danes. — Po drugi sve
tovni vojni so v Izlakah na istem me
stu iskali premog, ki ga pa niso našli, 
pač pa povsod samo glino. Tov. Wein- 
berger >e o kakovosti to gline pripo
vedoval bivšemu poverjeniku za indu
strijo in obrt pri OLO Trbovlje, tov. 
Ludoviku Francu, ki je poslal vzorec 
gline Fizikalnemu institutu v Ljubljano. 
Analiza in preiskusi so pokazali, da je 
ta glina odlične kakovosti in da je po. 
dobna kaolinki. Keramik tov. Haupt
man iz Ljubljane je predlagal, naj bi 
poleg samotne opeke izdelovali iz te 
gline tudi samotne ploščice. Ko so bile 
ugotovljene velike zaloge le gline, je 
uprava okrajnih podjetij v Trbovljah 
dobila nalog, da zgradi keramično to. 
varno. Z mnogo truda so adaptirali 
nekdanjo zapuščeno tovarno za anti- 
oksidne barve. Prav tako je uprava 
vložila veliko truda za preskrbo po. 
Srebnih strojev in materiala. Manjkala 
je tudi delovna sila. Obratovodja tov, 
Tomažič je večji del zidarskih del iz
vršil po načrtih konstrukterj.a sam. No, 
končno so vse težave premagane in to
varna je pričela delati. Po potrebi so 
bo lahko povečala.

Imamo gospodinjski tečaj
Žene lahko mnogo pripomorejo h 

graditvi socializma, njih glavna nalo
ga pa je vzgojiti zdrav nov rod in mu 
nuditi lep dom ter zdravo in skrbno 
pripravljeno hrano.

Da bi žene dosegle na tem področju 
čim lepše uspehe, je pričela AFZ or
ganizirati letos gospodinjske tečaje po 
vseh industrijskih centrih. Kako se žene 
zanimajo za te tečaje, nam kaže pri
mer našega okraja. Prvotno smo imeli 
namen da organiziramo trimesečne po
tovalne tečaje in sicer s prvo skupino 
v Trbovljah, drugo v Zagorju, tretjo 
pa v Hrastniku, povsod z 20 ženami. 
Priglasilo pa se je kar v Trbovljah 
nad 60 žena, prav tako v Hrastniku. 
Pokazalo se je, da bi ti tečaji za
radi oddaljenosti krajev ne bili tako 
kvalitetni, že glede na to, da je Mini
strstvo za prosveto lahko nudilo samo 
eno gospodinjsko učiteljico, ki pa bi 
bila potem preveč obremenjena. Zato 
smo se najprej lotile organizacije te
čaja v Trbovljah s tremi skupinami, 
po zaključku pa bodo sledili drugi 
kraji.

Tečaj se je pričel s 1. marcem v 
prostorih DID ter bo trajal po izgledih 
tri mesece. Obsega praktični in teore
tični del. V praktičnem delu se tečaj
nice učijo najprej kuhanja, nato pa

šivanja in krojenja. Teoretični del pa 
zajema nauk o prehrani, vzgojeslovje, 
nego dojenčkov, zdravstvo, zakonodaj- 
stvo, osebno in stanovanjsko higieno 
ter vrsto praktičnih gospodinjskih na
svetov.,

Pri organizaciji tečaja smo naletele 
na težave, največ glede hrane in de
narja, kar pa smo uredile tako, da so 
prispevale nekaj tečajnice same. osta
lo pa podjetja: cementarna, CRD, go
spodarska podjetja MLO Trbovlje, za 
kar so jim žene zelo hvaležne. Priča
kujemo pa, da nam bodo v mesecu 
aprilu priskočila na pomoč tudi ostala 
podjetja, katerih delavke obiskujejo ta 
tečaj.

Pouk v tečaju lepo napreduje bi ja 
pričakovati zadovoljivih uspehov. Vsa 
priznanje za trud gre upraviteljici te
čaja, tov. Rožnikovi, tov, Pinteričovi 
pa za vso pomoč. Prav tako se se tudi 
žene mestnega odbora AFZ ter mestni 
>dbor OF zavedali važnosti tega te. 
čaja ter pripomogli k njegovi organi
zaciji.

Upamo, da se nam bo z dobrim uspe
hom tega tečaja posrečilo ustanoviti 
tudi v drugih krajih enake tečaje, s či- 
meT bomo ustregle željam mnogih že. 
na. ,

Okrajni odbor AFZ

Zaključili smo 
izobraževalni tečaj

Vsako delo rodi uspehe, včasih več
je. včasih manjše. To smo ugotovili 
tudi mi Sentlamberčani, ki smo kon
čali izobraževalni tečaj. Da ne bi kdo 
oporekal, smo se o uspehu pogovorili 
s tečajniki v nedeljo, 1. aprila.

Zbrali smo se v Gasilskem domu, kjer 
so tečajnice okusno pripravile in okra
sile mize. Človek je imel vtis, kot da 
je prišel na kakšno veliko gostijo. Ko 
smo bili vsi zbrani in smo zasedli pro
store, je tovarišica Fani otvorila za
bavo z govorom, v katerem je orisala 
potek tečaja. Obenem se je lepo zahva
lila tovarišici Štefki za trud, ki ga je 
vložila v delo, da je naučila naše kmeč
ka dekleta vsaj najosnovnejših gospo
dinjskih reči. Enako priznanje je do
bila tudi tovarišica Slavka, ki je s po
žrtvovalnostjo in ljubeznijo poučevala 
naše fante. Tudi tajniku tov. Poldetu 
gre pohvala, ki je uvajal mladince v 
sadjarstvo in čebelarstvo. Ob koncu 
'govora je tovarišica pozvala vse tečaj
nike k nadaljnjemu delu, ki se bo pri
čelo v jeseni. Tudi zastopnik OLO, to. 
variš Ivančič, je povedal par misli o 
pomenu izobraževalnih tečajev na vasi.

Nato je sledila skromna, toda skrb
no pripravljena zakuska, ki so jo pri

pravile tečajnice. Z veseljem je človek! 
opazoval obraze tečajnikov, iz katerih 
je žarelo zadovoljstvo- Oficialni zaklju. 
ček pa je sledil prav na koncu, ko je 
vodstvo tečaja uprizorilo na odru ko
medijo - enodejanko »Leseno skrinjo«.

Na prireditev smo povabili tudi va
ščane, ki so se malo nasmejali.

Vse to je trajalo kake dve uri. Po
tem je zaigral zagorski kvartet, ki ie 
na naše vabilo prav rad prišel. Mla
dinci so nestrpno čakali na ples, saj 
imajo malo prilik za primerno zabavo.

Pripominjamo, da je naš tečaj vendar 
uspel. Fantje so se nekoliko utrdili v 
računskih operacijah, pridobili novih 
pojmov o sadjarstvu in čebelarstvu.

Zagorski fotoamaterji so 
razstavljali v Trbovljah

V okviru šestmesečnega tekmovanja 
OF je foto-kino amatersko društvo Za
gorje priredilo razstavo fotografij in 
povečav — izdelkov svojih članov, v 
Zagorju, Hrastniku in Litiji- Razstave 
so bile dobro obiskane. Od 1. do 
9. aprila so razstavljali zagorski foto
amaterji v Trbovljah. — V teku tega 
meseca bodo organizirali še eno raz
stavo, Takrat bodo razstavili slike —: 
povečave, ki bodo dokumentirale čas 
narodnoosvobodilne brbe do danes, j
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Zaslužena zmaga ftudsrjd nad OdfidOEll
II. zvezna liga

Pred rekordnim število— gledalcev 
je dobil Rudar v nedeljo, 8. aprila, 
prvi dve točki, ko je premagal moštvo 
Odreda iz Ljubljane. Za to tekmo je 
vladalo izredno zanimanje, saj so pri
šli v Trbovlje številni gledalci iz Ljub
ljane, Celja, Hrastnika, Zagorja in od 
drugod. Vreme za igro ni bilo ugodno. 
Ves čas tekme je rahlo deževalo in 
onesposobilo teren za dobro igro.

Moštvi sta 9e sodniku Božinl iz Sla
vonskega Broda predstavili v sledečih 
postavah:

Rudar: Ahlin, Sori, Butkovec, Blat
nik, Kos, Vodišek, Hudarin, Florjane. 
Laznik, Orad in Opresnik.

Odred: Segala, Bojc, Piskar Pa
pež, Lesjak, Osredki, Ra zbornik, Krou- 
pa, Kumar, Pelicon in Hacler.

j Kako so igrali?
Takoj v prvih minutah igre je Ru

da napadel, vendar brez uspeha. Od
red je takoj prešel v protinapad in 
Izsilil kot, toda brez uspeha. Rudar je 
imel nekaj časa več od igre; napad je

1:0 (0:0)
sledil napadu z ene in druge strani, 
toda bolj nevarni so bili napadi Rudar
ja, ki je več streljal na gol Odreda. 
Obe moštvi sta imeli priložnost, da 
dosežeta uspeh, toda prvi polčas se je 
končal neodločeno.

V začetku dTUgega polčasa je Rudar 
takoj ostro napadel in Izsilil dva kota. 
Po drugem kotu je dobil žogo Opres
nik in jo neubranljivo poslal v mre
žo. Po tem golu je postajala Igra še 
bolj živahna, številno občinstvo je bo
drilo moštvo s klicem: »Plavi, plavi!«

Rudar je bil v tem delu igre veliko 
boljši in je tudi imel več od igre. 
Igralec Segala je moral večkrat posre
dovati. da je rešil Odred večjega po
raza. Proti koncu igre je Odred nevar
no napadel Rudarja, hotel je na vsak 
način zmagati, toda vsi poskusi Od: 
reda so se razbili ob dobri obrambi 
domačega moštva. Zmaga je pripadla 
boljšim igralcem.

V nedeljo bo Rudar igral v Skoplju 
proti Vardarju, ki je trenutno na tre
tjem mestu tabele. Rudarju želimo 
uspeha! Srečno!

Mladinsko prvenstvo Slovenije
Rudar i Korotan (Kranj)
, 4:1 (2:0)

V tretjem kolu mladinskega prven
stva sta se srečala v nedeljo v Trbov
ljah lanski prvak Slovenije, Rudar, in- 
moštvo Korotana iz Kranja. Korotan 
je v jesenskem delu prvenstva v Kra
nju premagal mladince Rudarja z 2 : 1. 
Zadnji rezultati mladinskega moštva 
Rudarja so dali slutiti, da se bo Rudar 
maščeval za poraz v Kranju, kar se 
je tudi zgodilo. Z malo več prisebnosti, 
hi bil uspeh igre lahko še večji. Toda 
tudi izid 4 : 1 je uspeh za mladince 
Rudarja, ki so igrali dobro in še za_ 
streljali enajstmetrovko. Pred mladin
ci Rudarja so še hude tekme, saj bodo 
igrali s težjimi nasprotniki na tujem 
terenu, vendar upamo, da bodo igrali 
tako, kot je treba in častno zastopali 
revirski nogomet.

Bratstvo (Hrastnik) : Rudar II.
, 1:1 (0:1)

Pred ligino tekmo med Odredom in 
Rudarjem sta odigrali prijateljsko tek
mo moštvo Bratstva iz Hrastnika in 
Rudar II. Po zanimivi igri je bil re
zultat neodločen, kar ustreza poteku 
igre.

Mladinski brzoturnir v Hrastniku 
zmagovalec Rudar

V nodeljo so odigrali v Hrastniku 
mladinski nogometni brzoturnir, v ka
terem so sodelovali mladinci »Bratstva« 
iz Hrastnika, »Kovinarja« iz Štor, »Pro

letarca« Iz Zagorja, »Svobode« iz Ki
sovca in »Rudarja II* iz Trbovelj.

V prvi tekmi je Rudar II premagal 
mladince Svobode z 1:0, mladinci 
Bratstva so visoko porazili mladince 
Kovinarja s 5:0, Bratstvo pa je pre
magalo mladince Proletarca z 2 :0.

V finalu sta se srečali moštvi Brat
stva In Rudarja II. Po zanimivi igri je 
zmagalo drugo mladinsko moštvo Ru
darja s 3:2 ter si osvojillo lep pokal 
v trajno last.

Bratstvo (Hrastnik) ; Lokomo
tiva (Sisak) 3:2 (2:0)

Preteklo nedeljo je odigralo SSD 
»Bratstvo« z moštvom »Lokomotive« iz 
Lekeneka pri Sisku prijateljsko nogo
metno tekmo, ki se je končala s tes
nim rezultatom 3 : 2 v prid domačega 
moštva.

Začetek tekme je dal slutiti, da bodo 
gostje visoko poraženi, toda po prika
zani igri v drugem polčasu so bili 
enakovredni domačinom ter so tako od
nesli s terena lep uspeh. »Bratstvo« je 
sicer nastopilo brez svojega vratarja in 
srednjega napadalca, ki so ju nadome- 
stovali mladinci, kar je seveda vpliva
lo na potek in izid iore. Gole za do
mačine so dosegli Jelenc, Gornik in 
Kavšek z enajstmetrovko.

Pri domačem moštvu se je posebno 
odlikoval vratar . mladinec SaTlah, ki 
je dvakrat rešil svoja vrata skrajno 
nevarnega gola, medtem ko so ostali 
igrali slabše kot po navadi.

Sodil je sodnik Brunšek iz Celja brez 
napak.

Trbovlje prvaka z državnega mla
dinskega prvenstva. Prijateljskih, v 
jeseni pa spet prvenstvenih tekem, 
bo dovolj!

Tudi žensko ekipo imamo! Prvič 
v zgodovini trboveljskega športa bo 
nastopilo v športni igri tudi žensko 
moštvo«! Aprila ali maja že, jih 
bomo videli prvič. V avgustu bo 
v Trbovljah prvenstvo članic LRS. 
KZS je poverila organizacijo tega 
največjega ženskega tekmovanja 
slovenskih košarkaric KK Rudarju.

Pionirji — da bi videli, kako so 
aktivni! Kar prisiliti nas hočejo, da 
bi odigrali čimprej prvo tekmo. Na 
treninge jih hodi za tri moštva! 
Kmalu jih bo preveč. Igrišče smo 
zgradili lani, vendar za nas to ni 
dovolj. Hočemo ga še urediti. OLO

, Odločba
Na podlagi Splošnega zakona o ljud

skih odborih (Ur. Ust FLRJ št. 49/410 
—49 z dne 9. junija 1949, čo. 31, III. 
odst., toč. 9. in odtoka z dne 22. julija 
1949 o varstvu in uporabi komunalnih 
naprav In o ureditvi komunalnih za
dev krajevnega pomena, toč. B, čl. 13 
tega odloka o vzdrževanju javnega re
da in snage izdaje IO MLO Trbovlje 
sledečo

odločbo:
Vsem stanovalcem državnih zgradb, 

vsem lastnikom privatnih zgradb in 
njihovim stanovalcem ter vsem ustano
vam in podjetjem na območju MLO 
Trbovlje naročamo, da do 20. aprila 
1951 v smislu zgoraj navedenega od
loka, predvsem točke o zunanjem iz- 
gledu In čistoči mesta Trbovlje, uredi
jo sledeče:

Iz vseh dvorišč naj se odstranijo od
večna drva ter dvorišča očistijo. Usta
nove in podjetja naj uredijo svoje loka
le v zunanjem in notranjem pogledu, 
zlasti pa naj se okna oziroma izložbe 
ter njih rolete prebarvajo ali pa na
mažejo z oljem. Hkrati je popraviti 
vse plotove, posebno ob glavnih ce
stah. Vso embalažo, fci je zložena na 
vidnih mestih in ob glavnih cestah, je 
odstraniti ter očistiti dvorišča. Podjet
ja in lastniki stavb naj organizirajo 
odvoz smeti iz smetišnih jam na za to 
določena mesta, in to pri bivši ledeni
ci. Podjetja in ustanove naj uredijo 
svoje napisne table (firme). Table, ki 
so v slabem Stanju, naj se nanovo pre
pleskajo in napišejo. Vse prebivalce 
mesta Trbovlje obvščamo po tej poti, 
prav tako vse ustanove in podjetja, da 
je v smislu zgoraj navedenega odloka 
prepovedano vsako odmetavanje sme-

KINO TRBOVLJE
predvaja od četrtka do torka amer. film

»ZAPELJIVKA 
IZ NOVEGA ORLEANSA«

KINO »TRIGLAV« ZAGORJE bo pred
vajal od sobote do ponedeljka 16. IV. 
ob 5. 7. url zvečer jugoslovanski
film »Rdeči cvet«

V sredo in četrtek 19. IV. je na pro
gramu ob 5. In 7. uri zvečer fran
coski film »Nesrečniki« II. ded

Pevski koncert
Okrajna obrtna zbornica Trbovlje 

organizira s pomočjo kultumoumetni- 
škegi društva »Obrtnik« iz Ljubljane

Veliki pevski koncert
v dvorani »Doma kulture« v Trbov
ljah in to v nedeljo, dno 15. aprila ob 
4. uri popoldne, v čast 10. obletnice 
OF. Vljudno vabljeni vsi ljubitelji na
rodnih pesmi, da so polnoštevilno ude. 
leže. Predprodaja vstopnic na sedežu 
zbornice (pri Dimniku) in v nedeljo 
dve uri pred pričetkom pri blagajni 
Doma kulturo.

RAZGLAS
Okrajni odbor Rdečega križa v Tr

bovljah je prejel od norveške organiza
cije »Pomoč Evropi« ribje olje za sla
botne otroke. Lekarne ga delijo na 
zdravniške recepte brezplačno. Pohiti
te. dokler je še na zalogi!

Trbovlje nam bo pomagal, da bomo 
uredili prostor, kjer je naše igrišče, 
v park. Sami pa bomo' zgradili tri
bune in pripravili igrišče tudi za 
močne tekme.

Na stadionu bomo postavili še 
eno igrišče. Le smejte se nam, samo 
vedite, da se bomo zadnji smejali 
mil Saj že izkušnje od lani tako 
kažejo.

Na seji odbora je bilo tudi skle
njeno, da se v klub povabijo sta
rejši člani, nekdanji športniki, ki so 
zaradi starosti odšli s športnega po- 
zorišča. Pridite k nam! Radi vas 
sprejmemo v svoj krog tudi kot 
simpatizerje. Pionirje zaenkrat še 
sprejemamo, število pa je omejeno, 
zato pohitite I —ek.

ti, zemlje in drugih odpadkov v potok 
Trbovci jščlco.

Svet za komunalne zadeve pri MLO 
Trbovlje bo izvedbo gornje odločbe 
strogo kontroliral; neizvršltev odločbe 
se bo kaznovala po čl. 7. in 8. točka 
navedenega odloka z denarno kaznijo 
do 500 dinarjev ali pa 10 dni pobolj
ševalnega dela.

Vrtiljak v Trbovljah
Prebivalci v Trbovljah, zlasti pa v 

okolici poslopja OLO Trbovlje, se ža 
dalj časa vprašujejo, kdaj bo prenehal 
hrup in, vpitje pri tamkajšnjem vrti
ljaku. Sedaj ko se obeta lepo vreme, 
zopet ne bo nikdar miru. Hreščeče; 
nemelodične muzike vrtiljaka se v oko
lici stanujoči delavci zelo boje, zlasti 
oni, ki prihajajo s težkega nočnega de
la in si žele odpočitka in spanja, a ga 
v sedanjih razmerah ne bodo našli. Tu. 
di dijaki v bližini tega vrtiljaka ni
majo miru in se ne morejo zbrati pri 
učenju, zaradi česar trpi tudi šola.

Vprašujemo se, kakšnega gospodar
skega pomena je ta vrtiljak? Vsak ne
koliko pameten človek bo dejal, da je 
vrtiljak kot nekaka »delomrzna« usta
nova v naši skupnosti brez vsakega 
pomena in jo samo izkorišča.

Pomislimo samo, koliko dragocene 
električne energije trati ta vrtiljak, ki 
bi lahko služila našemu gospodarstvu 
koristneje In koliko trpe delavci z noč. 
ne službe, ki ob tem nemiru in hrupu 
ne pridejo do toliko potrebnega spa
nja. Poleg vsega pa lastnik vrtiljaka 
izkorišča otroke, ki nimajo denarja za 
vrtiljak, da jemlje od njih svinčnike, 
ki jih potem z dobičkom prodaja dalje.

Prizadeti prebivalci v Trbovljah ča
kajo, kdaj bodo organi naše oblasti 
napravili glede tega vrtiljaka potrebne 
ukrepe.

OBVESTILO i
Obveščajo se vsi obvezniki predvo- 

jaške vzgoje, da v najkrajšem času pri
nesejo komandirjem centrov knjižice 
predvojaške vzgoje, To velja za rudnik 
Trbovlje _ Hrastnik in kovinarsko ter 
rudarsko šolo v Trbovljah.

Na povpraševanje, kdaj se prične 
vpisovanje v strelsko družino, obve
ščamo vse interesente, da bo začetek! 
vpisovanja od 16. aprila dalje. V član
stvo strelske družine se lahko vključi
jo tudi oni, ki niso obvezniki predvo
jaške vzgoje.

Vsa nadaljnja navodila se dobijo prt 
referentu predvojaške vzgoje rudnika 
Trbovlje - Hrastnik, tov. Gorniku Av
gustu.
PREKLIC

Proglašam za neresnično, kar sem 
govoril o tovarišu Goljufu Francu in 
se mu zahvaljujem, da je odstopil od 
tožbe.

Hribar Franc, Trbovlje.

Ureja uredniški odbor. — Odgovor, 
ul urednik Stane Šuštar. — Naslov 
uredništva: Trbovlje, uprava rudnika 
rjavega premoga Trbovlje - Hrastnik* 
— Telefon 54. — Bančni račun pri 
NB Trbovlje 614-31122-0. — Tiska Ti
skarna -Slovenskega poročevalca« v 
Ljubljani. — Poštnina plačana v go
tovini. Četrtletna naročnina v letu 
1951 Je 36-— din, polletna 72.— din. 
celoletna 145.— din. — »Zasavski 
udarnik« Izhaja vsak petelc. — Dopise 
sprejemamo do vsakega ponedeljka.

Trboveljski košarkaši v novem letu
Rekli so ml, naj napišem nekaj o 

skupščini košarkarskega kluba »Ru
dar«. Zakaj samo o skupščini? Po
vedal vam bom nekaj strogih za
upnosti iz našega dela. Vem, kaj 
mislite: »Spet se bodo hvalili!« Ne, 
nobene hvale ne bo v mojem član
ku! Pisal bom le o delu v novem 
športnem letu, o sezoni 1951. Tudi 
nekaj presenečenj bom »izdal«, pa 
še kaj drugega boste brali.

Lansko leto ste se nam smejali 
in prerokovali, da bomo kmalu po
zabili na košarko. Pa ni bilo tako! 
Izgleda, da trboveljska košarka ni 
tako garjeva in bolehna, kot se je 
sprva mislilo. Fantje imajo voljo 
in mladi so, — kako ne bi bil po
tem zagotovljen uspeh?

Ce bi brali naš koledar, preštu
dirali naš organizacijski načrt, pri
sluhnili naši besedi o delu v letoš
njem letu in slišali na skupščini 
naše sklepe! — No, prisluhnite!

Letošnja košarkarska sezona se 
je pravzaprav že začela, — tudi za 
nas (odigrali smo že dve tekmi v

Mariboru). Seveda, zimsko košarki 
lahko gledajo samo v krajih, kjei 
imajo igrišče v telovadnih dvora
nah. V Trbovljah na to ne moremo 
misliti, zato težko čakamo na prve 
sončne, suhe spomladanske dni, ko 
bomo poleteli v belo-modrih oble
kah pred vaše oči. Najbrž bo naš 
prvi nasprotnik ljubljanski Želez
ničar, seveda ne v tisti postavi, ki 
je premagala državnega prvaka 
»Crveno zvezdo« in zmagala v Iz
raelu. Morda pa bomo videli tudi 
držav, prvaka reprezentanta Amo
na? — To bo začetek. Sledile bodo 
tekme z ljubljanskimi moštvi, Dom
žalami in Celjani. V drugi polovici 
maja pa se začne prvenstveno tek
movanje. — Kaj? — Da! Letos bo
mo igrali v slovenski ligi! Tudi 
uradno se hočemo boriti, saj smo 
kvalificirani za prvi razred.

V juliju, po končanem treningu, 
ki ga bo vodil zvezni trener iz 
Beograda, bomo morda igrali s 
hrvatskim ali srbskim moštvom. Ob 
koncu avgustu bomo povabili v


